
Lecture Day [D] 
> Selected contribution from the MBA Programme >

Prof. Dr. Ralph Bruder, Dr. Bettina v. Stamm and
Dr. Olaf Rughase > July 16, 2005, 10 a.m. > free

Teilnahme & Anmeldung
Die öffentlichen Workshops sind konzipiert für (Young-)Professionals aus den Bereichen Management, Kommuni-
kation, Marketing, Architektur, Design und Beratung.
Die Anzahl der Teilnehmer ist auf 20 Personen je Kurs begrenzt. Unterrichtssprache ist Englisch (ggf. und nach
Absprache mit dem Referenten auch Deutsch). Bitte beachten Sie, dass ausgewiesene Kurse für MBA-Studierende
der Zollverein School reserviert sind.

Leistungen
In den Teilnahmegebühren sind die Kosten für den gebuchten Workshop (inkl. Arbeitsmaterialien), die Verpfl e-
gung während der Kurszeiten sowie die Teilnahme an allen Events (inkl. Konzert „Chicks on Speed“) enthalten. Für
die Anreise und Unterbringung sorgen die Teilnehmer selbst. Auf der Website www.zollverein-school.de fi ndet
sich eine Empfehlungsliste mit Unterkünften unweit des Zechengeländes.

Konditionen
Für alle Workshops ist eine Anmeldung erforderlich. Die Anmeldung erfolgt per Fax oder Email. Mit der Bestäti-
gung der Anmeldeanfrage durch die Zollverein School werden die Teilnahmegebühren fällig. Die Gebühren sind
nach Erhalt der Bestätigung binnen 5 Tagen (Zahlungseingang) auf das angegebene Konto zu entrichten. Nach
Ablauf dieser Frist verfällt der Anspruch auf die Workshopteilnahme. In diesem Fall ist eine Aufwandsentschä-
digung von 30 Prozent der Teilnahmegebühr zu entrichten. Gezahlte Gebühren können bei einer Nicht-Teilnahme 
nur erstattet werden, wenn der reservierte Platz anderweitig besetzt werden kann. Es wird in jedem Fall eine
Bearbeitungsgebühr von 30 Prozent der Teilnahmegebühr berechnet. Ab dem 11. Juli sind keine Rückerstattun-
gen mehr möglich. Bei Nichterscheinen zu Kursen der Zollverein Summer School 2005 besteht kein Anspruch auf
Rückerstattung der Teilnahmegebühr. Eine Ermäßigung für Studierende besteht nicht.
Wir bitten um Verständnis, dass wir uns die – eventuell auch kurzfristige – Absage der Veranstaltungen in Aus-
nahmefällen auch nach erfolgter Anmeldebestätigung vorbehalten müssen. In jedem Fall sind wir bemüht, Ihnen
Absagen oder erforderliche Änderungen im Programmablauf rechtzeitig vor Veranstaltungsbeginn mitzuteilen.
Im Falle der Absage unsererseits erstatten wir die bereits geleistete Teilnahmegebühr in voller Höhe.

Participation & registration
The public workshops are designed for (young) professionals working in management, communications, marketing,
architecture, design and consulting.
The number of participants is limited to 20 per course. The course language is English (possibly also German
following agreement with the lecturer). Please note that selected courses are reserved for Zollverein School
MBA students.

Scope
The course fees include the costs for the booked Workshop (including work materials), meals during the course
times as well as participation in all events (including the “Chicks on Speed” concert). The participants are respon-
sible for their own travel and accommodation. The Website www.zollverein-school.de includes a list of recommen-
ded accommodation close to the Zollverein grounds.

Conditions 
All Workshops require registration. You can register by fax or e-mail. Course fees must be paid upon confi rmation
of the registration. The course fees are due within fi ve days (payment receipt) of receipt of the confi rmation
to the account given. In the event that payment is not received within this fi ve-day period, students will not be
permitted to take part in the course. In such cases, there will be a penalty of 30 percent of the course fees. In
the event that a student who has paid their fees is unable to take part in the course, the paid fees can only be
reimbursed, if the reserved place can be fi lled by another student. In all cases, a processing fee of 30 percent
will be invoiced. From July 11 onwards, reimbursements are not possible. In the event that students do not turn
up to the Zollverein Summer School 2005 courses, there will be no reimbursement of course fees. There are no
discounts for students.
We reserve the right – even at short notice – to cancel events in exceptional situations even after students
have received registration confi rmations for courses. In all cases, we will attempt to inform you in good time of
cancellations of, or changes to, the programme. In the event that we cancel an event, the course fees already
paid will be reimbursed in full.

Zollverein School > Fax: +49. (0) 201 18 503 90

Ich belege folgende Kurse: I will be taking the following courses

Advanced-Workshops [A] 
> Improvisation Technology: Design and Analysis of Transforming 

Minimal Structures in Organisations > Christopher Dell
July 19/20, 2005, 10 a.m. start > € 550

> Chicks on Speed > 
July 21/22, 2005, 10 a.m. start > € 550

> Ed Annink > (requested)
July 23/24, 2005, 10 a.m. start > € 550

Basic Workshops [B]
> Business Design > What makes an innovative organisation?

Understanding issues in the management of innovation > 
Dr. Bettina v. Stamm > July 17/18, 2005, 10 a.m. start >
€ 350    

> Professional Business Design > Rachel Smart >
July 19/20, 2005, 10 a.m. start > € 350

Coaching | PhD Programme [C] 
> Professional Business Design > Rachel Smart > Personal

Coaching > July 21/22, 2005, 10 a.m. start (you will be informed of 
your personal appointment) > € 120

Design Research – Information for PhD candidates
> Introduction > Prof. Dr. Ralph Bruder and 

Prof. Dr. Cordula Meier > July 19, 2005, 10 a.m. > free
> Design Methodology > Prof. Keiichi Sato >

July 20/21, 2005, 10 a.m. > € 120

Anmeldung zur Zollverein Summer School 2005 

Hiermit melde ich mich verbindlich für die Zollverein Summer School
2005 an. I hereby bindingly register for the Zollverein Summer 
School 2005.
Teilnehmer der Zollverein Summer School: Participants at the
Zollverein Summer School:

Vorname First Name:
Nachname Last Name:
Titel Title:
Firma Company:
Straße/Nr. Street/No:
PLZ/Ort Town/Postcode:
Land Country:
Telefon Tel:
Fax Fax:
Email E-mail:

Bitte senden Sie die Rechnung abweichend von der Teilnehmer-
anschrift an folgende Adresse: Deviating from the participant
address, please send the invoice to the following address: 

Vorname First Name:
Nachname Last Name:
Titel Title:
Firma Company:
Straße/Nr. Street/No:
PLZ/Ort Town/Postcode:
Land Country:
Telefon Tel:
Fax Fax:
Email E-mail:

Mit meiner Unterschrift erkenne ich die genannten Teilnahmebedin-
gungen an. By signing this, I accept the mentioned terms and 
conditions of participation. 

Ort, Datum Place, Date Unterschrift Signature

)(Zollverein School > Fax: +49. (0) 201 18 503 90

>
Christopher Dehristopher Dell

pChicks on Speed> i

d kninnAE> i

>
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> aSecaRachel Smart

> Prof. Dr. Ralph Bruder and
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>
Prof. Dr. Ralph Bruder, Dr. Bettina v. Stamm and

gDr. Olaf Rughase.

Registration for the Zollverein Summer School 2005
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